



CHINESE GOVERNMENT SCHOLARSHIP PROGRAM

中国政府奖学金项目

中国政府奖学金项目

为增进中国人民与世界各国人民的相互了解和友谊,发展中国与世界各国在各领域的交流与合作,中国政府设立奖学金,资助世界各国优秀学生、教师、学者到中国的大学学习或开展研究。2013年,东北林业大学开始招收中国政府奖学金生。欢迎各位国际学生到东北林业大学学习!

(一)申请途径和申请时间

申请人应每年 11 月至次年 3 月在线向国家留学基金委和东北林业大学提出申请。

★受新冠肺炎疫情影响,已录取的境外国际学生可以进行线上注册并参与线上教学活动。

(二)申请资格

- 1. 申请人须为非中国籍公民,身体健康;
- 2. 学历和年龄要求:
- a) 来华攻读硕士学位者, 须具有学士学位, 年龄不超过 35 周岁;
- b) 来华攻读博士学位者, 须具有硕士学位, 年龄不超过 40 周岁;
- 3. 语言要求:
- a) 申请中文授课项目的国际学生,需要达到汉语水平考试(HSK)四级 180 分及以上;
- b) 申请全英文授课项目的国际学生,英语水平应达到雅思 6.5 或托福 95 分(或同等水平)及以上:
- 4. 学习成绩优良;
- 5. 具有较强的科研能力;
- 6. 未获得其它任何奖学金资助。

(三)申请材料

申请人必须如实填写和提交以下申请材料(均为一式两份)

- 1. 须在留学基金委网的"来华留学网上报名系统"中填写和提交申请基本信息,在提交信息后,请打印系统自动生成的中国政府奖学金申请表。
- ★留学基金委 "来华留学网上报名系统" 网址 http://studyinchina.csc.edu.cn(请选择种类 B)东北林业大学 受理机构代码: 10225;
- 2. 须在东北林业大学网上报名系统(http://nefu.chiwest.cn)申请并打印报名表;
- 3. 全日制最高学历证明(中文或英文公证件原件)

如申请人为在校学生或已就业,需另外提交本人就读学校出具的预毕业证明或就业单位出具的在职证明。中英 文以外文本需附经公证的中文或英文的译文;

- 4. 成绩单(中文或英文公证件原件);
- 5. 汉语水平考试(HSK)成绩证书(在2年有效期内)或雅思、托福等相关英语能力证书;
- 6. 来华学习和研究计划(中文或英文不少于800字):
- 7. 提交两名教授或副教授的推荐信(中文或英文,需推荐人签名);
- 8. 护照照片页复印件(必须项);
- 9.《外国人体格检查记录》(在6个月有效期内);
- 10. 无犯罪证明。

(四)奖学金内容及标准

- 1. 免交学费、住宿费;
- 2. 提供来华留学生综合医疗保险 800 元 / 人 / 年;
- 3. 提供奖学金生活费,生活费由学校按月发给学生本人,标准为(人民币/月)硕士研究生:3000元;博士研究生:3500元

(五)招生类别及奖学金期限

学生类别	专业学习期限	汉语补习年限	奖学金期限
硕士研究生	3 学年	1 学年	4-5 学年
博士研究生	4 学年	1 学年	5-6 学年





CHINESE GOVERNMENT SCHOLARSHIP PROGRAM

In order to promote the mutual understanding, cooperation and exchanges in various fields between China and other countries, the Chinese government has set up a series of scholarship programs to sponsor international students, teachers and scholars to study and conduct research in Chinese universities. In 2013, Northeast Forestry university started to recruit CSC students. Welcome to Northeast Forestry University!

I Application

Applicants should apply through the official website of Chinese Scholarship Council and the School of International Education and Exchanges (hereinafter referred to as SIEE) of NEFU between November and March and post their application materials to SIEE .

★ Influenced by the COVID-19 epidemic, international students abroad can do registration online and join online classes after admission.

II Eligibility

- 1. Applicants must be non-Chinese nationals in good health;
- 2. Education background required and age limit:
- a) Applicants for master degree studies must have bachelor's degree and be under the age of 35;
- b) Applicants for doctoral degree studies must have master's degree and be under the age of 40;
- 3. Language requirements:
- a) For Chinese-taught programs, applicants should pass HSK Test Level 4;
- b) For English-taught programs, applicants should get no less than 6.5 in IELTS or 95 in TOEFL;
- 4. Excellent results in study;
- 5. Applicants should have good ability in scientific research;
- 6. The scholarship cannot be combined with any other scholarship.

III Application Documents

The applicants must fill in and provide the following materials truly and correctly (in duplicate):

1. Application Form for Chinese Government Scholarship

Those who are available for online application shall fill in and print the application form after submitting online.

★ The CSC Online Application System for Study in China is available at http://www.csc.edu.cn/studyinchina Please choose the Program Category Type B

NEFU Agency code: 10225

- 2. Applicants should log into http://nefu.chiwest.cn, submit their applications and print NEFU application form.
- 3. Highest diploma (notarized photocopy)

If applicants are university students or already employed, they should provide pre-graduation certificate or employment certificate.

- 4. Transcripts (notarized photocopy in English or Chinese)
- 5. HSK Certificates (valid within 2 years) or English level certificates such as TOEFL or IELTS
- 6. A study or research plan (no less than 800 words)
- 7. Two recommendation letters by professors or associate professors
- 8. Passport copy
- 9. Photocopy of Foreigner Physical Examination Form

★ The form is printed by the Chinese Health and Quarantine Department and is restricted to those who study in China for more than 6 months. The medical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete records or those without the signature of the attending physician, official stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicants are invalid. The medical examination result is generally valid for 6 months.

10. Certificate of Clearance

IV Details of the Scholarship

- 1. Exempt from tuition fee and on-campus accommodation fee;
- 2. CNY 800 per year for Comprehensive Medical Insurance;
- 3. Monthly living allowance is granted to the students at the following rates (CNY Yuan per month):

Master's degree candidate: CNY 3000 Yuan Doctoral degree candidate: CNY 3500 Yuan

V Categories of Applicants and Duration of Scholarship

Categories	Duration of Major Studies	Duration of Remedial Chinese Language Studies	Duration of Scholarship
Master's Degree	3 years	1 year	4-5 years
Doctoral Degree	4 years	1 year	5-6 years





联系我们

东北林业大学 国际交流学院

地址:中国哈尔浜市香坊区和兴路 59 号

联系电话: +86-451-8219245 传真: +86-451-82192455 邮箱: SIEE@nefu.edu.cn

CONTACT US

Northeast Forestry University

School of International Education and Exchange

Add: No.59 Hexing Road, Xiangfang District, Harbin,

Heilongjiang, P.R.China

Tel: +86-451-82192454 Fax: +86-451-82192453

E-mail: SIEE@nefu.edu.cn
Website: https://siee.nefu.edu.cn/



